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Pracovný materiál Kancelárie Rady na rokovanie Rady dňa 6. 7. 2023 
 

Správa o kontrole dodržiavania povinností podľa zákona č. 264/2022 Z. z. 

Podnet na preverenie č.: PGO-RPMS/2023/00866 

Programová služba: TA3 

Vysielateľ: C.E.N. s.r.o. 

Číslo autorizácie vysielania: AT/87 

 

Na základe záverov uvedených v správe Kancelária Rady pripravila nasledujúce uznesenie: 

 

Návrh uznesenia: 

Rada pre mediálne služby (ďalej len „Rada“) ako orgán príslušný podľa § 109 ods. 1 až 4 a § 110 ods. 

2 písm. e) zákona č. 264/2022 Z. z. o mediálnych službách (ďalej len „zákon č. 264/2022 Z. z.“) 

postupom podľa § 150 zákona č. 264/2022 Z. z. preverila podnet na preverenie evidovaný pod  

č. PGO-RPMS/2023/00866 smerujúci voči vysielaniu programovej služby TA3 vysielateľa C.E.N. s.r.o. 

a uznala podnet na preverenie podľa ustanovenia § 150 ods. 13 zákona č. 264/2022 Z. z.                                         

za neopodstatnený. 

 

Úloha: 

Kancelária Rady informuje podávateľa podnetu na preverenie o výsledku preverenia podnetu. 

T: 17. 7. 2023                                Z: PgO 
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Podnet na preverenie č.   PGO-RPMS/2023/00866 zaevidovaný dňa 11. 5. 2023 

Podávateľ:            fyzická osoba 

Predmet podnetu:         Tak takto?! 

Deň a čas vysielania:       10. 5. 2023 o cca 12:30 h 

Označenie podľa JSO:                         -  

 

Programová služba:        TA3     

Vysielateľ:                    C.E.N. s.r.o.    

Číslo autorizácie vysielania:   AT/87 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

       

Dátum: 28. 6. 2023 



OBSAH  PODNETU: 

„Dátum a približný čas vysielania alebo poskytnutia obsahu: Ut, 05/09/2023 - 13:00 

Názov programovej služby alebo avms:  TA3 - Tak takto?! A čo teraz ďalej? 

Predmet podnetu (uveďte, čím malo dôjsť k porušeniu zákona): Počas diskusie 

(https://www.ta3.com/relacia/28619/a-co-teraz-dalej) šíril R. Fico nepravdivé informácie a 

otvorene zavádzal o tom, či v minulosti prezidentku nazval americkou agentkou. Pritom na 

tlačovej besede k referendu o predčasných voľbách uviedol, že prezidentka dostala jasný pokyn 

z americkej ambasády, že musí vtedajšiu vládu držať, koľko sa len dá a ako dodal, „pani 

prezidentka je americká agentka“, ktorá presadzuje cudzie záujmy 

(https://tv.pravda.sk/embed/497f3ac3-762d-4f80-94b0-adff9c9c7258). 

Moderátor diskusie mal jasne ptezentovať, že toto tvrdenie nie je pravdivé a ohrozil tak 

objektivitu relácie.“   

 

PRÁVNE VÝCHODISKÁ POSUDZOVANIA: 

Zákon č. 264/2022 Z. z. o mediálnych službách (ďalej aj „ZMS“): 

§ 8 

Komunikáty 

1) Program je 

a) zvukový komunikát tvoriaci svojím obsahom, formou a funkciou uzavretý celok v rámci 

programovej služby vysielateľa alebo 

4) Aktuálna publicistika je program tematicky spätý so spravodajstvom, ktorý obsahuje 

komentáre k správam a udalostiam, analýzy vývoja, politické stanoviská k udalostiam alebo 

názory politikov na jednotlivé témy. 

§ 25 

Prístup verejnosti k pluralitným, objektívnym a nestranným informáciám 

Vysielateľ, ktorý nepodlieha samoregulačnému mechanizmu zapísanému do evidencie podľa 

tohto zákona, regulujúcemu aj oblasť všestrannosti informácií, názorovej plurality a 

objektívnosti a nestrannosti programov, je povinný 

b) zabezpečiť objektívnosť a nestrannosť spravodajských programov a programov aktuálnej 

publicistiky; názory a hodnotiace komentáre musia byť oddelené od informácií spravodajského 

charakteru. 
 

ANALÝZA – stanovisko Kancelárie Rady pre mediálne služby: 

Podávateľ podnetu namietal, že R. Fico šíril v relácii nepravdivé informácie a otvorene 

zavádzal o tom, že v minulosti prezidentku nenazval americkou agentkou, pričom moderátor 

„mal jasne ptezentovať, že toto tvrdenie nie je pravdivé a ohrozil tak objektivitu relácie.“ 

Podávateľ podnetu tiež priložil link s výsekom z tlačovej besedy, kde R. Fico povedal, že „pani 

prezidentka je americká agentka“, ktorá presadzuje cudzie záujmy1. 

 

Vo vydaní relácie zo dňa 9. 5. 2023 nebol hosťom R. Fico, ale Peter Pellegrini (Hlas-SD) a 

Boris Kollár (Sme rodina). 

Podávateľom namietaný obsah sme zaznamenali vo vydaní relácie dňa 10. 5. 2023, ktoré sme 

aj monitorovali, ktorého analýza je predmetom tejto správy.  

S ohľadom na obsah a formu namietaného programu môžeme skonštatovať, že program napĺňa 

kritériá programu aktuálnej publicistiky (§ 8 ods. 4 ZMS), preto je nevyhnutné ho posudzovať 

podľa ustanovenia § 25 písm. b) zákona č. 264/2022 Z. z. o mediálnych službách. 

 

Podľa § 25 písm. b) zákona č. 264/2022 Z. z. o mediálnych službách vysielateľ je povinný 

„zabezpečiť objektívnosť a nestrannosť spravodajských programov a programov aktuálnej 

                                                 
1 https://tv.pravda.sk/embed/497f3ac3-762d-4f80-94b0-adff9c9c7258 

https://www.ta3.com/relacia/28619/a-co-teraz-dalej
https://tv.pravda.sk/embed/497f3ac3-762d-4f80-94b0-adff9c9c7258
https://tv.pravda.sk/embed/497f3ac3-762d-4f80-94b0-adff9c9c7258


publicistiky; názory a hodnotiace komentáre musia byť oddelené od informácií spravodajského 

charakteru.“ 

Medzi kritériá objektivity vo všeobecnosti zahŕňame: relevanciu, transparentnosť, presnosť, 

úplnosť, vecnosť, vyváženosť, rôznorodosť, aktuálnosť, zrozumiteľnosť, osvojenie si pozície 

odstupu a neutrality vo vzťahu k predmetu spravodajstva, absenciu stránenia. 

 

Hosťami monitorovanej relácie boli R. Fico (Smer-SSD) a P. Pčolinský (Sme rodina). Išlo teda 

o zástupcov opozície i bývalej vládnej koalície, ktorí sa vyjadrovali k rovnakým okruhom 

otázok zo strany moderátora na pomerne vyváženej časovej ploche. Moderátor nebol pasívny 

a oboch hostí konfrontoval i doplňujúcimi otázkami. Taktiež obaja hostia reagovali na 

vzájomné obvinenia a konfrontácie.  

 

Relácia bola rozdelená do troch hlavných okruhov, naznačených v titulkoch na obrazovke, a to 

„Mimoriadna schôdza NR SR k voľbám“, „Fico sa vyhráža, Čaputová ho žaluje“ a „Politici 

o úradníckej vláde“.  

V rámci uvedených okruhov diskutovali prítomní nasledovné: 

„Mimoriadna schôdza NR SR k voľbám“ 

Moderátor konfrontoval R. Fica s tvrdeniami, že zvolanie mimoriadnej schôdze, ktorej témou 

má byť možnosť, aby sa predčasné parlamentné voľby konali ešte v lete, ide  zo strany Smer-

SSD len o vytĺkanie politického kapitálu. R. Fico zdôvodňoval, že je to legitímne právo 

opozície, pričom viackrát (i následne v relácii) obvinil prezidentku  SR, že oklamala ľudí tým, 

že dopustila termín až v septembri a súčasné vymenovávanie úradníckej vlády je v rozpore 

s pravidlami parlamentnej demokracie. Moderátor mu oponoval, že na vyhlásenie termínu 

volieb v júni nebola politická podpora. P. Pčolinský oponoval R. Ficovi, že si termín 

predčasných volieb nedohodli, keď si dohadovali s P. Pellegrinim a R. Sulíkom, že povalia 

vládu a potom na skorší termín nebola politická podpora (90 hlasov), pretože OĽaNO boli proti,  

a tiež, že ide o jednoznačné vytĺkanie politického kapitálu, pretože je jasné, že v NR SR nenájdu 

potrebných 90 hlasov na zmenu termínu volieb.      

 

„Politici o úradníckej vláde“  

R. Fico hovoril, že prezidentka SR sa rozhodla v rozpore akýmikoľvek pravidlami parlamentnej 

demokracie vymenovať úradnícku vládu. Spochybňoval samotného premiéra Ľ. Ódora, ako 

človeka z prostredia Sorosových mimovládnych organizácií, spochybňoval i to, že členov jeho 

vlády vyberá prezidentka a nie nový premiér. P. Pčolinský oponoval R. Ficovi, že po 

udalostiach, ktoré sa udiali, je úradnícka vláda nevyhnutná a nejde o svojvoľné rozhodnutie 

prezidentky SR. Moderátor namietal voči rétorike R. Fica o Ľ. Ódorovi v súvislosti so G. 

Sorosom. Moderátor konfrontoval P. Pčolinského s tvrdeniami strany Sme rodina, že 

úradníckej vláde nevyjadria podporu a ako teraz menili rétoriku a spýtal sa, či je pravda, že Sme 

rodina by sa snažila, aby v tej úradníckej vláde zotrval Andrej Doležal. P. Pčolinský to upresnil, 

že spolupracovať s vládou budú len v nevyhnutných a dôležitých záležitostiach, ak také nastanú 

a vládu zostavuje prezidentka.            

 

„Fico sa vyhráža, Čaputová ho žaluje“ 

Tejto témy sa týka aj námietka podávateľa podnetu. V tejto súvislosti v relácii odznelo: 

Moderátor: „(...) A chcem sa Vás, pán predseda, spýtať, včera pani prezidentka 

Čaputová zverejnila taký status, že aj na základe Vašich viacerých vyjadrení: Sorosova 

vláda, americká agentka a tak ďalej, sú ataky na jej osobu a jej rodinu. Chce... zvažuje 

právne kroky, chce sa proti tomu brániť. Vyhrážajú sa jej dokonca zabitím. Takže chcem 

sa Vás ako aj viacnásobného premiéra spýtať, že... že... že teda prečo až taký extrémny 

slovník?" 



R. Fico: „Nie je žiaden extrémny slovník. My sme včera postavili pani prezidentke dve 

jednoduché otázky. A ona na tieto otázky nemá odpoveď, tak sa rozhodla, že sa nám bude 

vyhrážať nejakým stíhaním alebo nejakými žalobami. Viete, my sme si prešli...“  

Moderátor: „No...“ 

R. Fico: „...dokončím, my sme si prešli všeličím, mňa chceli aj zatvoriť, takže nás toto 

určite neodplaší. My sme včera postavili dve otázky. Prvá otázka bola na pani 

prezidentku, prečo, keď vedela dva týždne o kauze Vlčan, prečo keď vedela o tom, že 

Vlčan dostal 1,4 milióna eur ako dotáciu prakticky zadarmo, za nič do svojej vlastnej 

firmy, prečo mlčala? A druhá otázka bola veľmi jednoduchá, nech nám vysvetlí, či je 

správne, aby na čele vlády stál človek, ktorý je neoliberálny ekonóm, ktorého všetci dobre 

poznáme a hlavne človek, ktorý je veľmi jasne a preukázateľne z prostredia Sorosových 

mimovládnych organizácií. To nie je, počkajte, to nie ja žiadna propaganda. Jednoducho 

je to človek, ktorý učí na Sorosovej Stredoeurópskej univerzite vo Viedni. Je to súčasť 

týchto štruktúr. Ja si myslím, že Slovensko potrebuje iného premiéra ako nejakého 

Sorosového úradníka. A na tieto dve... na tieto dve základné otázky, ktoré sme včera na 

tlačovej konferencii otvorili, my sme nehovorili o žiadnej agentke." 

Moderátor: „No, no v minulosti ste... nenazvali ste ju americkou agentkou?" 

R. Fico: „Ja som nikdy nenazýval pani prezidentku americkou agentkou." 

Moderátor: „Ja sa pamätám aj ten, ten míting, tam dokonca bolo počuť aj trošku iné ako 

agentka." 

R. Fico: „My hovoríme o tom... my hovoríme... my hovoríme, tak ale nehovor..., prosím 

Vás, ja nemôžem niesť zodpovednosť za to, že ľudia ju nemajú radi. Jednoducho ľudia 

nemajú radi prezidentku, tak..." 

Moderátor: „No ale je aj zodpovednosť politikov trošku držať tie emócie pod kontrolou." 

R. Fico: „Pán moderátor, ja viem, že ste vždy na strane prezidentky." 

Moderátor: „No tak to som teda neni, pozor. No, tak to nie." 

R. Fico: „Ja som predseda opozičnej politickej strany. Včera dostala prezidentka dve 

jednoduché otázky. Odpovedala na to tak, že podáva na nás žalobu. Bodka. Šak ja sa k 

tomu ešte vyjadrím, ale prosím Vás, snáď sa nejdeme teraz zaoberať psychickým stavom 

pani prezidentky. Tu sú vážnejšie problémy v tejto krajine." 

Moderátor: „No, nie. Sú vážnejšie, ale naozaj, aby sme presne z tých rovín nejakých 

invektív išli, odbočili, pán Pčolinský, Vy ako toto vnímate, že sa takto v spoločnosti... 

a potom toto sa deje, že to podnecuje doslova nenávisť?" 

R. Fico: „Aké invektívy som včera povedal na pani prezidentku?" 

Moderátor: „No pani prezidentka dala... dala status, že opakovane o nej hovoríte, že je 

americká agentka, že sa chodí radiť na americkú ambasádu, že to je Sorosova vláda a 

výsledkom toho je, že potom to podnietite tých ľudí, ktorí sú z prostredia toho extrému 

a ktorí to ... no to je prilievanie do ohňa. To musíte, ako... ako... nie, nech sa páči." 

R. Fico: „Pán redaktor, prepáčte." 

Moderátor: „Áno, pardon, pardon, nech toto si len vydiskutujeme." 

R. Fico: „No tak prepáčte, ak pani prezidentka 16 rokov robila vo Via Iuris a brala plat 

z tejto mimovládnej organizácie a tie peniaze tam vo veľkej miere dáva Soros. Ak 

hovoríme o pánovi Ódorovi, že učil na nejakej škole, veď to hovorím fakty, čo je to... aká 

je to invektíva? Môžete mi povedať, že čo je to za invektívu? My sa len pýtame, prečo 

mlčala pri Vlčanovi? Pani prezidentka zatajila pred celou verejnosťou, že vedela o 

politickej korupcii a klientelizme v prípade ministra Vlčana, ktorý zobral 1,4 milióna a 

plus sme pomenovali, z akého prostredia pochádza pán Ódor. Aká to je invektíva? A na 

to povedala pani prezidentka, že nás zažaluje. No tak nás zažaluje. Ale, prosím Vás, nerád 

by som teraz slovenskú verejnosť sa zaoberal psychickým stavom pani prezidentky. Na to 

ešte budeme reagovať." 



... 

Moderátor: „Pán Ódor... Nech sa páči, pán Pčolinský." 

P. Pčolinský: „No my ako politici, my by sme mali vážiť slová, čo rozprávame smerom k 

verejnosti. Jedna vec sú fakty, ktoré treba povedať, ak je to nevyhnutné. Druhá vec je 

naozaj, že prilievať ten olej do ohňa a vyvolávať vášne medzi ľuďmi, vidíme dosť, že ľudia 

majú... ľudia majú po tých troch rokoch rôznych covidových opatrení, energetickej krízy, 

inflácie a teraz tu máme vysoké ceny potravín. (...) Čiže to, ako kto bojuje v tej 

predvolebnej kampani, no viete, ťažko to ovplyvníte, ale ak to funguje na tých voličov, tak 

asi to funguje. Ak to nefunguje, ale ja by som naozaj upozornil všetkých politikov bez 

rozdielu, aby si naozaj dávali pozor na to, čo budú hovoriť v kampani, aby vážili slová. 

Pretože posledné, čo potrebujeme, aby sme tu mali v uliciach bitky medzi ľuďmi len kvôli 

názorom na politiku, lebo politici rozoštvávajú. Čiže naozaj treba trošku krotiť tie vášne. 

Pristupovať k veciam konštruktívne. Viete veľmi dobre, pán redaktor, že my sme nikdy 

nerobili tlačovky, statusy, neútočili na ostatných politikov. (...)" 

R. Fico: „Ja neútočím na pani prezidentku, ale že ste toto nehovorili, pán poslanec, keď 

mi stavali a ďalším mojim kolegom šibenice pred barákom. Že ste toto nehovorili, keď 

vaši koaliční partneri chodili o tretej ráno pod okná môjho bytu a kričali, poďte von, 

Fico, aj s manželkou, Vás zastrelíme ako Ceuasesca. Poprosím Vás toto my nerobíme, 

takže poprosím... poprosím..." 

(...) 

R. Fico: „Dodám ešte jednu myšlienku." 

Moderátor: „Fakt už chcem opustiť túto tému." 

R. Fico: „(nezrozumiteľné) chcem povedať, že pani prezidentka si musí uvedomiť, že je 

súčasťou politického súboja, politickej súťaže. Rozhodla sa v rozpore s akýmikoľvek 

pravidlami parlamentnej demokracie vymenovať nejakú úradnícku vládu a to tak, že ten 

chudák Ódor ani nevie, kto bude v tej vláde. Nemá to byť náhodou tak, že ona vymenuje 

premiéra a premiér by mal prísť s nejakými menami? On dostane podľa všetkého nejaký 

papierik a príde a... do prezidentského paláca a ten papierik tam predloží. A 

mimochodom, keď sa o tom všetkom bavíme, prezidentka oklamala verejnosť opakovane. 

Zmarila referendum, ľudia chceli predčasné parlamentné voľby. Otočila sa k ľuďom vždy 

chrbtom. Či to bol COVID a ďalšie a ďalšie veci. Kde bola pani prezidentka, keď 

Santusovú chceli vyšetrovatelia zlikvidovať? Takže je súčasťou boja a ja ani moji 

kolegovia žiadne invektívy na adresu pani prezidentky neposielajú. My tvrdo 

pomenovávame fakty. Jednoducho pani Čaputová je takisto Sorosove dieťa, ako je aj pán 

Ódor. Bodka. Jednoducho je platená... je platená... bola platená z peňazí tohto človeka a 

ja na tom nemôžem nič zmeniť. A toto je invektíva, keď to poviem? To znamená, ak poviem 

slovo Soros, tak je to invektíva?" 

Moderátor: „No áno, ale sa tým naznačujú nejaké." 

R. Fico: „Prečo. Čo sa naznačujú tým, že čo?" 

(nezrozumiteľné – R. Fico a moderátor hovoria naraz)  

Moderátor: „Áno, ale teraz ja dopoviem, podľa toho teda... podľa tých vyjadrení si teraz 

poviem, že tak áno, keď to niekto zoberie a si to niekto nedoštuduje, ten pán Ódor má, 

samozrejme, teraz ho neobhajujem, samozrejme takisto má nejakú bankovú minulosť a 

tak ďalej, čiže a teraz sa ale povie, že aha lebo študoval, lebo to povedal pán premiér 

Fico?" 

Z vyššie uvedeného je zrejmé, že R. Fico v programe poprel, že nazval prezidentku americkou 

agentkou (R. Fico: „Ja som nikdy nenazýval pani prezidentku americkou agentkou.").  

Z videa Denníka N zverejneného na Facebooku, ktorý ako zdroje použil záznam z tlačovej 

besedy Smeru-SSD zo dňa 28. 6. 2022 („zdroj: Facebook Smer – SSD“,„28. 6. 2022“)  

a záznam z rozhovoru v ZVTV z februára 2022 („Zdroj ZVTV, február 2022“) je zrejmé, že R. 



Fico uviedol: „Toto je niečo, čo sme chceli povedať a pani prezidentka sa nás môže hnevať, 

koľko chce, pani prezidentka je americká agentka a môže ma zažalovať, koľko chce a nič iné 

nerobí len plní... plní pokyny a presadzuje cudzie záujmy na území Slovenskej republiky.“ a 

„Hoci v prípade pani prezidentky ja nepreháňam, keď tvrdím, že presadzuje čisto americké 

záujmy. To nie je ani nadnesené, ani prehnané. Nie je to ani expresívne. Hoci niekedy môžeme 

použiť expresívny výraz. Aj ten je povolený v medzinárodnom práve. Preto americká agentka 

je úplne normálny výraz, na ktorý sa ona nemôže hnevať. No, no, to sa fakt teším na súdny spor, 

kedy ona ma zažaluje na súde a bude vysvetľovať, že je nie americká agentka. To by naozaj 

stálo za to.“2     

 

Na základe rôznych verejných zdrojov je teda možné skonštatovať, že výrok R. Fica o tom, že 

nikdy nenazval prezidentku americkou agentkou, nie je pravdivý.  

V tejto súvislosti stojí za zmienku, že R. Fico popieral, že by prezidentku niekedy nazval 

americkou agentkou aj v diskusnom programe Na telo vysielanom dňa 14. 5. 2023 (pozn.: po 

odvysielaní posudzovaného programu). Moderátor Kovačič mu však starším záznamom jeho 

vyjadrenia preukázal, že „evidentne klame“. Po tom, čo R. Fico pripustil, že tak Z. Čaputovú 

raz nazval, moderátor reagoval, že „opäť nehovorí pravdu“ a pripomenul mu výroky z februára 

2023 a z júna 2022, ktoré preukazujú, že R. Fico nazýval Z. Čaputovú americkou agentkou 

opakovane. „Povedali ste to viackrát. Najprv ste povedali ani raz, potom raz, potom vlastne, 

že viackrát. Ja tomu, priznám sa, nerozumiem,“ konštatoval v programe Kovačič.3 

 

Z uvedeného je taktiež zrejmé, že moderátor konfrontoval R. Fica s jeho vyjadreniami na adresu 

prezidentky SR z minulosti, pričom poukázal i na míting Smeru v Nitre, na ktorom ľudia 

skandovali i hanlivé výrazy voči prezidentke. Taktiež vyjadrenia R. Fica na adresu prezidentky 

a Ľ. Ódora označil ako extrémny slovník či invektívy, pričom také vyjadrenia označil za 

prilievanie oleja do ohňa a podnecovanie k nenávisti.  Moderátor pripomenul aj „zodpovednosť 

politikov trošku držať tie emócie pod kontrolou." Nazdávame sa preto, že reakciu moderátora 

v danej veci možno považovať za adekvátnu. 

 

Čo sa týka diskusie ako celku, pri všetkých vyššie spomenutých témach sa vyjadrili obaja 

hostia, pričom prezentovali stanoviská svojich strán, prípadne i svoje vlastné. Nevyhli sa pri 

tom vzájomnej kritike (napr. R. Fico obvinil vládu I. Matoviča a E. Hegera z úplného rozvratu 

verejných financií, chaosu, ktorý spôsobili v SR, nečerpania eurofondov, z problémov s plánom 

obnovy, z nepostavenia ani jedného nájomného bytu, ktoré sľúbili a že za to všetko sa zbavujú 

zodpovednosti; P. Pčolinský mu kontroval, že sú tak zodpovední za stav SR ako práve jeho 

vlády za 12 rokov; že nepostavili sľúbenú diaľnicu do Košíc ani trinásty dôchodok od roku 

2010, a že „tesne pred voľbami bez rozpočtového krytia len tak hodiť návrh zákona, že 

vyplatíme všetkým peniaze“ je populistické ako návrhy I. Matoviča). 

 

Vzhľadom na vyššie uvedené celkovo hodnotíme, že v relácii odzneli stanoviská zástupcov 

bývalej vládnej koalície i opozície, ktorí sa vyjadrovali k rovnakým okruhom otázok na 

pomerne vyváženej časovej ploche. Moderátor nebol pasívny a oboch hostí konfrontoval 

i doplňujúcimi otázkami. Taktiež obaja hostia reagovali na vzájomné obvinenia a konfrontácie. 

Program tak podľa nášho názoru nebol v rozpore s ustanovením § 25 písm. b) ZMS.    

 

 

                                                 
2 https://www.facebook.com/projektn.sk/videos/fico-klame-%C5%BEe-nikdy-nenazval-prezidentku-americkou-

agentkou%C4%8Daputov%C3%A1-ho-m%C3%B4%C5%BEe-da%C5%A5-/1322385305012737/  
3 https://www.startitup.sk/evidentne-klamete-moderator-na-ficovi-nenechal-suchu-nitku-tema-kritiky-zuzany-

caputovej-vyvolala-vasne/  

https://www.facebook.com/projektn.sk/videos/fico-klame-%C5%BEe-nikdy-nenazval-prezidentku-americkou-agentkou%C4%8Daputov%C3%A1-ho-m%C3%B4%C5%BEe-da%C5%A5-/1322385305012737/
https://www.facebook.com/projektn.sk/videos/fico-klame-%C5%BEe-nikdy-nenazval-prezidentku-americkou-agentkou%C4%8Daputov%C3%A1-ho-m%C3%B4%C5%BEe-da%C5%A5-/1322385305012737/
https://www.startitup.sk/evidentne-klamete-moderator-na-ficovi-nenechal-suchu-nitku-tema-kritiky-zuzany-caputovej-vyvolala-vasne/
https://www.startitup.sk/evidentne-klamete-moderator-na-ficovi-nenechal-suchu-nitku-tema-kritiky-zuzany-caputovej-vyvolala-vasne/


ZÁVER:  

Vzhľadom na vyššie uvedené sa nazdávame, že vysielateľ odvysielaním programu Tak takto?! 

dňa 10. 5. 2023 o cca 12.30 hod. neporušil ust. § 25 písm. b) ZMS.  

Podnet na preverenie navrhujeme posúdiť ako neopodstatnený.   

 

 

 

 

  



K bodu č. 59 

Prepis/Popis monitorovaného vysielania k Správe o kontrole dodržiavania povinností 

podľa zákona č. 264/2022 Z. z. (podnet na preverenie č. PGO-RPMS/2023/00866) 

 

Monitorované vysielanie:  Tak takto?!  

Deň a čas vysielania:  10. 5. 2023 o cca 12:30 h   

 

časový kód cca:  

12:30:44 – začiatok záznamu – audiovizuálny predel 

12:30:47 – začiatok programu Tak takto?! 

Branislav Král, moderátor (ďalej len „Moderátor“): „Dobrý deň spred Národnej rady 

Slovenskej republiky. Sledujete naživo reláciu Tak takto. Horúcou aktualitou je, že predseda 

parlamentu stanovil na zajtra na deviatu hodinu ráno termín mimoriadnej schôdze 

parlamentu.“  

 

- titulok na obrazovke „Mimoriadna schôdza NR SR k voľbám“ 

 

Moderátor: „Tú inicioval opozičný Smer a témou by mala byť možnosť, aby sa termín 

predčasných parlamentných volieb nekonal na konci septembra, ale možno ešte v lete. Aj o 

tomto s mojimi dnešnými hosťami. Tém je veľa, poďme rýchlo na to, poďme si ich predstaviť. 

Vítam predsedu strany Smer - slovenská sociálna demokracia, pána Roberta Fica. Dobrý deň." 

Robert Fico (Smer-SD), predseda strany, poslanec NR SR: „Ďakujem, dúfam, že nemusím 

takto kričať ako vy, mám mikrofón." 

Moderátor: „Áno, nahlas som to zobral?" 

R. Fico: „Áno, bolo to veľmi s veľkým krikom." 

Moderátor: „Dobre, aby ma počuli, bolo to trošku ďalej. Tak sme začali humorne, poďme na 

to. Vítam aj pána Petra Pčolinského, podpredsedu strany Sme rodina. Dobrý deň." 

Peter Pčolinský (Sme rodina), podpredseda strany, podpredseda NR SR: „Dobrý deň 

prajem." 

Moderátor: „Tak poďme rovno teda touto témou. Pán predseda, vy ste iniciovali túto schôdzu, 

sľubujete si od toho, že naozaj by mohlo dôjsť ešte k tomu termínu volieb v lete?" 

R. Fico: „Chcem predovšetkým povedať, že túto schôdzu iniciovalo viac ako 40 poslancov, teda 

nebol to iba Smer - slovenská sociálna demokracia, ale aj ďalší opoziční poslanci. A platilo, 

všetci to aj potvrdili, že najvhodnejšie pre Slovensko by bolo, keby tie voľby boli dokonca júna. 

Takto to sľúbila aj prezidentka. Potom oklamala celý národ, keď súhlasila s termínom 30. 

septembra. Myslím si, že to, čo sa dnes deje, je v rozpore s princípmi parlamentnej demokracie, 

pokiaľ ide o zostavovanie úradníckej vlády. Preto my sme návrh predložili minulý týždeň. Spĺňa 

všetky predpoklady na zvolanie mimoriadnej schôdze. Ja oceňujem, že predseda Národnej rady 

pán Kollár to nezvolal na nejakú nevhodnú hodinu niekedy večer. Sa k tomu postavil veľmi 

seriózne. Schôdza je zvolaná ráno na deviatu hodinu. Takže majú poslanci Národnej rady šancu 

rozhodnúť. Ešte tá šanca tu stále je, že či tie voľby budú až 30. septembra, čo tú krajinu uvádza 

do ďalšieho a ďalšieho chaosu, alebo budú v termíne, ktorý je pre všetkých najlepší, teda 

niekedy na začiatku júla." 

Moderátor: „Vaši... vaši politickí oponenti vám vyčítajú, že je to vytĺkanie politického kapitálu 

z dvoch vecí. Prvá rovina je tá, že ak by aj k tomu došlo, tak by si samozrejme, opravte ma, ak 

sa mýlim, si poslanci museli schváliť, že ten termín samozrejme na to vypísanie volieb, kde 

zákon káže, myslím 110 dní, by to muselo byť jednak skrátené a druhá vec, je tam aj tá taká 

technická záležitosť toho celého, že vytlačiť hárky, má to v gescii ministerstvo vnútra, aby sa to 

stihlo." 



R. Fico: „Pán redaktor, termín volieb do 30. júna bol termín, na ktorom sa zhodla prakticky 

celá slovenská politická scéna. Pamätáte sa na oficiálne vyhlásenia pani prezidentky, ktorá 

žiadala, a to asi potvrdí pán kolega poslanec, že Ústava má byť zmenená, tuším, do konca 

januára a potom voľby majú byť do 30. júna. Z nejakých dôvodov pre mňa neznámych pani 

prezidentka zmenila názor." 

Moderátor: „Nebola na to vtedy podpora politická." 

R. Fico: „Súhlasia s 30. septembrom. Prezidentka mala v rukách nástroj, ktorý sa nazýva 

hrozba úradníckou vládou. Keby bola bývala pohrozila, tak vládna koalícia zahlasuje za termín 

do 30. júna, takže, prosím, nehovorme o vytĺkaní politického kapitálu. Pozrite sa, v akom stave 

tá krajina je. Nikto tu nič nerieši, nikto sa nezaoberá najväčšími výzvami, ktoré stoja pred nami. 

Rozbité verejné financovanie, zdražovanie. Nikto nič nerieši. Prosím, zajtra ráno my v súlade s 

Ústavou sme urobili legitímny krok. Ten nám nemôže nikto vyčítať. Pretože 30 poslancov a viac 

môže podať návrh na zvolanie mimoriadnej schôdze." 

Moderátor: „To je pravda." 

R. Fico: „Poslanci rozpadnutej vládnej koalície sa rozhodnú. Pozrite sa, majú viacej možností. 

Môžu sa zajtra neprezentovať, môžu zamietnuť program, všetky možnosti sú. Náš názor poznáte 

dlhodobo. Voľby mali byť čo najrýchlejšie. Toto, čo sa teraz deje, je v rozpore s pravidlami 

parlamentnej demokracie. Ja budem rešpektovať zajtra rozhodnutie poslancov Národnej rady, 

ako sa rozhodnú a podľa toho sa aj zariadime. Ale prosím nehovorte o vytĺkaní politického 

kapitálu. Veľká časť slovenskej verejnosti si želá tie voľby čo najrýchlejšie. Je to legitímna 

aktivita." 

Moderátor: „(nezrozumiteľné) Pán Pčolinský." 

P. Pčolinský: „No, v prvom rade treba ale... treba povedať, pán predseda, že vy ste urobili 

jednu veľkú chybu a tá chyba bola už v decembri spolu s pánom Pellegrinim, pretože vy keď ste 

dohadovali povalenie vlády s pánom Sulíkom, kde ste mu v podstate robili len nejaké křoví, tak 

ja nerozumiem tomu, že prečo vy ste si už vtedy nedohodli s pánom Sulíkom ako podmienku 

povalenia vlády konkrétny termín parlamentných volieb. Veď tie voľby, ak by ste sa dohodli 

vtedy v decembri s pánom Sulíkom, mohli byť už v apríli, nemuseli sme tu dnes stáť a toto riešiť. 

Už mohlo byť dávno po voľbách. Ale v podstate vy ste hr-br s pánom Sulíkom a Pellegrinim 

povalili vládu a potom ste začali riešiť niekedy v januári, že kedy ba mali byť asi tie voľby. A 

samozrejme, veď je pochopiteľné, že vládna strana OĽaNO nechcela tie predčasné voľby a 

jednoducho tá 90 nebola, v takomto štádiu je to aj teraz. Čiže vy veľmi dobre viete, aj my veľmi 

dobre vieme, že OĽaNO, SASKA a Demokrati odmietajú už zmeniť volebný... hhh... zmeniť 

termín predčasných volieb, to znamená, že matematicky je nemožné, aby tie predčasné voľby 

boli v tom júni, pretože čísla hovoria jasne, aj keby my sme to podporili, tak jednoducho nie je 

90 poslancov na skrátenie volebného obdobia na ten júl. Veľmi dobre to vedia navrhovatelia, 

ktorí podávajú túto schôdzu a napriek tomu to dávajú. Čiže tam... tam je na mieste otázka, či to 

nie je len súčasť predvolebnej kampane, lebo matematika je jasná." 

R. Fico: „My sme už naučení, páni, na to, že zodpovedáme za všetko. Ja som si vypočul 

nedávno, že zodpovedáme za rozpadnuté verejné financie, zodpovedáme za zdražovanie. 

Zodpovedáme za to, že sa nečerpajú európske fondy. A ako som sa teraz dopočul, zodpovedáme 

aj za to, že nie sú voľby 30. júna." 

P. Pčolinský: „Jak ste to vyrokovali, tak to máte, pán predseda." 

R. Fico: „Predovšetkým chcem povedať, že povinnosťou opozičnej strany, ako je Smer, je 

podporiť každý návrh, ktorý vedie k pádu vlády..." 

P. Pčolinský: „To je v poriadku." 

R. Fico: „...pretože toto je vláda, ktorá na Slovensku nič dobré, nič..." 

Moderátor: „Áno, to je legitímne právo opozície.“ 

P. Pčolinský: „Áno, to je legitímne právo. Ja len nerozumiem tomu, že prečo ste v čase 

dohadovania pádu vlády si rovno nedohadovali aj termín volieb." 



R. Fico: „Nemusíte, nemusíte mi... my dvaja si fakt nemusíme skákať do reči, pán poslanec. Ja 

by som v kľude chcel dokončiť. Termín volieb 30. júna pre Slovensko nie je dobrý kvôli nám, 

kvôli opozícii." 

P. Pčolinský: „30. september." 

R. Fico: „30. júna hovorím, že termín volieb 30. júna...“  

Moderátor: „To, čo chcete presadiť.“ 

R. Fico: „...by nebol dobrý kvôli nám, ale by bol dobrý kvôli Slovensku." 

P. Pčolinský: „Jáj, rozumiem." 

R. Fico: „Všimnite si, v akom stave tá krajina preboha je. Veď tá krajina je rozvrátená tak, ako 

nikdy nebola. Nikdy neboli tak negatívne čísla. Klesajú nám reálne mzdy, uznáte určite, sme 

najchudobnejšia krajina v Európskej únii. Máme druhú najvyššiu infláciu, pokiaľ ide o 

eurozónu. Máme obrovský problém, máme vyčerpať do konca roka takmer šesť miliárd z fondu 

Európskej únie. Stojí nám plán obnovy. Tak mi teda vysvetlite, na čo je dobré naťahovať ten 

termín až do 30. septembra. Ale je to vaše rozhodnutie. Politologicky... dokončím myšlienu..." 

R. Fico: „Je to vaše rozhodnutie. Ja nechápem, nechápem, prečo máte na mňa útočiť, je to 

legitímne právo opozície." 

P. Pčolinský: „Nie, nie, nie, nie, nie.“  

Moderátor: „Poďte na reakciu, aby to nebola... nebol (nezrozumiteľné) strany Smer. Pán 

Pčolinský, reagujte na to." 

P. Pčolinský: „Pán predseda, viete veľmi dobre, že my sme hlasovali aj za májový, aj za júnový 

termín. Viete veľmi dobre, že zvyšné strany odmietali skorší termín, preto bola zhoda až na tom 

septembrovom termíne. To, čo hovoríte, tie dôvody, jasné, to sú akože logické dôvody z vášho 

pohľadu. Ja súhlasím, ale na druhej strane, však sa držme faktov, veľmi dobre viete, že 90 v 

parlamente nie je. Preto ja sa pýtam, na čo zase točiť túto tému a dávať ľuďom falošnú nádej, 

že môžu byť voľby skôr, keď veľmi dobre viete, že SaS-ka, OĽaNO a Demokrati odmietajú skorší 

termín a teda je nereálne, aby tie voľby boli skôr. Netreba dávať ľuďom falošné nádeje." 

Moderátor: „Oni sa tak vyjadrili. Poďme od tejto témy. Je faktom, že mnohé politické strany, 

ktoré ste aj vy spomínali, pán Pčolinský, sa vyjadrili, že to nepodporia. Poďme teraz ďalej. 

Stojíme na prahu úradníckej vlády. Mená jednotlivých úradníkov, ktorí nám budú vládnuť za 

jednotlivé ministerstvá, oznámi pani... hhh... , pardon, oznámi pani prezidentka na budúci 

týždeň. Jednotliví lídri politických strán dostali už pozvania do Prezidentského paláca. Pokiaľ 

mám správnu informáciu, Smer takéto pozvanie nedostal. A chcem sa Vás, pán predseda, 

spýtať, včera pani prezidentka Čaputová zverejnila taký status, že aj na základe Vašich 

viacerých vyjadrení: Sorosova vláda, americká agentka a tak ďalej, sú ataky na jej osobu a jej 

rodinu. Chce... zvažuje právne kroky, chce sa proti tomu brániť. Vyhrážajú sa jej dokonca 

zabitím. Takže chcem sa Vás ako  aj viacnásobného premiéra spýtať, že... že... že teda prečo až 

taký extrémny slovník?" 

R. Fico: „Nie je žiaden extrémny slovník. My sme včera postavili pani prezidentke dve 

jednoduché otázky. A ona na tieto otázky nemá odpoveď, tak sa rozhodla, že sa nám bude 

vyhrážať nejakým stíhaním alebo nejakými žalobami. Viete, my sme si prešli...“  

Moderátor: „No...“ 

R. Fico: „...dokončím, my sme si prešli všeličím, mňa chceli aj zatvoriť, takže nás toto určite 

neodplaší. My sme včera postavili dve otázky. Prvá otázka bola na pani prezidentku, prečo, keď 

vedela dva týždne o kauze Vlčan, prečo keď vedela o tom, že Vlčan dostal 1,4 milióna eur ako 

dotáciu prakticky zadarmo, za nič do svojej vlastnej firmy, prečo mlčala? A druhá otázka bola 

veľmi jednoduchá, nech nám vysvetlí, či je správne, aby na čele vlády stál človek, ktorý je 

neoliberálny ekonóm, ktorého všetci dobre poznáme a hlavne človek, ktorý je veľmi jasne a 

preukázateľne z prostredia Sorosových mimovládnych organizácií. To nie je, počkajte, to nie ja 

žiadna propaganda. Jednoducho je to človek, ktorý učí na Sorosovej Stredoeurópskej univerzite 

vo Viedni. Je to súčasť týchto štruktúr. Ja si myslím, že Slovensko potrebuje iného premiéra ako 



nejakého Sorosového úradníka. A na tieto dve... na tieto dve základné otázky, ktoré sme včera 

na tlačovej konferencii otvorili, my sme nehovorili o žiadnej agentke." 

Moderátor: „No, no v minulosti ste... nenazvali ste ju americkou agentkou?" 

R. Fico: „Ja som nikdy nenazýval pani prezidentku americkou agentkou." 

Moderátor: „Ja sa pamätám aj ten, ten míting, tam dokonca bolo počuť aj trošku iné ako 

agentka." 

R. Fico: „My hovoríme o tom... my hovoríme... my hovoríme, tak ale nehovor..., prosím Vás, ja 

nemôžem niesť zodpovednosť za to, že ľudia ju nemajú radi. Jednoducho ľudia nemajú radi 

prezidentku, tak..." 

Moderátor: „No ale je aj zodpovednosť politikov trošku držať tie emócie pod kontrolou." 

R. Fico: „Pán moderátor, ja viem, že ste vždy na strane prezidentky." 

Moderátor: „No tak to som teda neni, pozor. No, tak to nie." 

R. Fico: „Ja som predseda opozičnej politickej strany. Včera dostala prezidentka dve 

jednoduché otázky. Odpovedala na to tak, že podáva na nás žalobu. Bodka. Šak ja sa k tomu 

ešte vyjadrím, ale prosím Vás, snáď sa nejdeme teraz zaoberať psychickým stavom pani 

prezidentky. Tu sú vážnejšie problémy v tejto krajine." 

Moderátor: „No, nie. Sú vážnejšie, ale naozaj, aby sme presne z tých rovín nejakých invektív 

išli, odbočili, pán Pčolinský, Vy ako toto vnímate, že sa takto v spoločnosti... a potom toto sa 

deje, že to podnecuje doslova nenávisť?" 

R. Fico: „Aké invektívy som včera povedal na pani prezidentku?" 

Moderátor: „No pani prezidentka dala... dala status, že opakovane o nej hovoríte, že je 

americká agentka, že sa chodí radiť na americkú ambasádu, že to je Sorosova vláda a 

výsledkom toho je, že potom to podnietite tých ľudí, ktorí sú z prostredia toho extrému a ktorí 

to ... no to je prilievanie do ohňa. To musíte, ako... ako... nie, nech sa páči." 

R. Fico: „Pán redaktor, prepáčte." 

Moderátor: „Áno, pardon, pardon, nech toto si len vydiskutujeme." 

R. Fico: „No tak prepáčte, ak pani prezidentka 16 rokov robila vo Via Iuris a brala plat z tejto 

mimovládnej organizácie a tie peniaze tam vo veľkej miere dáva Soros. Ak hovoríme o pánovi 

Ódorovi, že učil na nejakej škole, veď to hovorím fakty, čo je to... aká je to invektíva? Môžete 

mi povedať, že čo je to za invektívu? My sa len pýtame, prečo mlčala pri Vlčanovi? Pani 

prezidentka zatajila pred celou verejnosťou, že vedela o politickej korupcii a klientelizme v 

prípade ministra Vlčana, ktorý zobral 1,4 milióna a plus sme pomenovali,...“ 

 

- titulok na obrazovke „Fico sa vyhráža, Čaputová ho žaluje“ 

 

R. Fico: „... z akého prostredia pochádza pán Ódor. Aká to je invektíva? A na to povedala pani 

prezidentka, že nás zažaluje. No tak nás zažaluje. Ale, prosím Vás, nerád by som teraz slovenskú 

verejnosť sa zaoberal psychickým stavom pani prezidentky. Na to ešte budeme reagovať." 

Moderátor: „Pán Ódor... Nech sa páči, pán Pčolinský." 

P. Pčolinský: „No my ako politici, my by sme mali vážiť slová, čo rozprávame smerom k 

verejnosti. Jedna vec sú fakty, ktoré treba povedať, ak je to nevyhnutné. Druhá vec je naozaj, 

že prilievať ten olej do ohňa a vyvolávať vášne medzi ľuďmi, vidíme dosť, že ľudia majú... ľudia 

majú po tých troch rokoch rôznych covidových opatrení, energetickej krízy, inflácie a teraz tu 

máme vysoké ceny potravín. Majú naozaj toho dosť a posledné, čo potrebujú, počúvať politikov, 

ako sa medzi sebou hádajú. Veď sme to videli tri roky vkuse. A ja osobne si myslím, že našou 

úlohou ako politikov nie je rozdeľovať, ale spájať túto spoločnosť. Našou úlohou je spájať aj 

poslancov v parlamente. Ako lídri by mali spájať tých poslancov, aby prinášali tie riešenia pre 

ľudí. Jednoducho našou úlohou je pomáhať a nie riešiť vlastné egá. Čiže to, ako kto bojuje v 

tej predvolebnej kampani, no viete, ťažko to ovplyvníte, ale ak to funguje na tých voličov, tak 

asi to funguje. Ak to nefunguje, ale ja by som naozaj upozornil všetkých politikov bez rozdielu, 



aby si naozaj dávali pozor na to, čo budú hovoriť v kampani, aby vážili slová. Pretože posledné, 

čo potrebujeme, aby sme tu mali v uliciach bitky medzi ľuďmi len kvôli názorom na politiku, 

lebo politici rozoštvávajú. Čiže naozaj treba trošku krotiť tie vášne. Pristupovať k veciam 

konštruktívne. Viete veľmi dobre, pán redaktor, že my sme nikdy nerobili tlačovky, statusy, 

neútočili na ostatných politikov. My sme sa snažili vyhýbať... vyhýbať týmto konfliktom. A ešte 

raz, treba ľuďom pomôcť s tými cenami potravín, treba im pomôcť zvládnuť túto situáciu a nie 

riešiť vlastné egá." 

 

- titulok na obrazovke „Politici o úradníckej vláde“ 

 

R. Fico: „Ja neútočím na pani prezidentku, ale že ste toto nehovorili, pán poslanec, keď mi 

stavali a ďalším mojim kolegom šibenice pred barákom. Že ste toto nehovorili, keď vaši koaliční 

partneri chodili o tretej ráno pod okná môjho bytu a kričali, poďte von, Fico, aj s manželkou, 

Vás zastrelíme ako Ceuasesca. Poprosím Vás toto my nerobíme, takže poprosím... poprosím..." 

P. Pčolinský: „Pokiaľ... pokiaľ... pokiaľ sa nemýlim, pán predseda, bolo to v minulom 

volebnom období, keď my sme nemali žiadnych koaličných partnerov, boli sme v opozícii a čo 

robili jednotlivé politické strany, to nie je naša zodpovednosť." 

R. Fico: „Vy ste múdry a chytrý, len ak sa to, len keď ide o vás. Takže." 

P. Pčolinský: „Nie, nie, nie, nie, nie, pán Fico, pán Fico,  

R. Fico: „Nie, nie, nie. Ja hovorím... ešte raz, takže, nikto pani prezidentke, nikto 

P. Pčolinský: „...nie, pán Fico, pomenujme veci tak, ako sú, bolo to v minulom volebnom 

období, keď vy ste vládli, keď vy ste vládli. A to, že vám Igor Matovič robil protesty pod oknami, 

to si riešte s ním. My sme na tých protestoch neboli." 

R. Fico: „Ale ste s nimi súhlasili.  

P. Pčolinský: „(smiech) Pán predseda...“ 

R. Fico: „No vidíte (nezrozumiteľné)." 

P. Pčolinský: „... pán predseda, prosím Vás, my sme nikdy, nikdy sme nepodporovali takéto 

akcie, aby sa... aby sa vešali politici. Ja viem, že ste z toho veľmi nervózny, ale jednoducho Vy 

nemôžete všetkých hádzať do vlastného... do jedného vreca. Veď každý nech si zodpovedá za 

svoje vyhlásenia, každý nech si zodpovedá za svoje skutky. A nedávajte, prosím Vás, sa 

ohradzujem, nedávajte nás na jednu úroveň s pánom Matovičom." 

R. Fico: „Dodám ešte jednu myšlienku." 

Moderátor: „Fakt už chcem opustiť túto tému." 

R. Fico: „(nezrozumiteľné) chcem povedať, že pani prezidentka si musí uvedomiť, že je 

súčasťou politického súboja, politickej súťaže. Rozhodla sa v rozpore s akýmikoľvek pravidlami 

parlamentnej demokracie vymenovať nejakú úradnícku vládu a to tak, že ten chudák Ódor ani 

nevie, kto bude v tej vláde. Nemá to byť náhodou tak, že ona vymenuje premiéra a premiér by 

mal prísť s nejakými menami? On dostane podľa všetkého nejaký papierik a príde a... do 

prezidentského paláca a ten papierik tam predloží. A mimochodom, keď sa o tom všetkom 

bavíme, prezidentka oklamala verejnosť opakovane. Zmarila referendum, ľudia chceli 

predčasné parlamentné voľby. Otočila sa k ľuďom vždy chrbtom. Či to bol COVID a ďalšie a 

ďalšie veci. Kde bola pani prezidentka, keď Santusovú chceli vyšetrovatelia zlikvidovať? Takže 

je súčasťou boja a ja ani moji kolegovia žiadne invektívy na adresu pani prezidentky 

neposielajú. My tvrdo pomenovávame fakty. Jednoducho pani Čaputová je takisto Sorosove 

dieťa, ako je aj pán Ódor. Bodka. Jednoducho je platená... je platená... bola platená z peňazí 

tohto človeka a ja na tom nemôžem nič zmeniť. A toto je invektíva, keď to poviem? To znamená, 

ak poviem slovo Soros, tak je to invektíva?" 

Moderátor: „No áno, ale sa tým naznačujú nejaké." 

R. Fico: „Prečo. Čo sa naznačujú tým, že čo?" 

(nezrozumiteľné – R. Fico a moderátor hovoria naraz)  



Moderátor: „Áno, ale teraz ja dopoviem, podľa toho teda... podľa tých vyjadrení si teraz 

poviem, že tak áno, keď to niekto zoberie a si to niekto nedoštuduje, ten pán Ódor má, 

samozrejme, teraz ho neobhajujem, samozrejme takisto má nejakú bankovú minulosť a tak 

ďalej, čiže a teraz sa ale povie, že aha lebo študoval, lebo to povedal pán premiér Fico?" 

P. Pčolinský: „Dovolíte, pán redaktor?“ 

Moderátor: „Nech sa páči.“  

P. Pčolinský: „Ja by som k tej úradníckej vláde sa...“ 

Moderátor: „Poďme už k tej úradníckej vláde.“ 

P. Pčolinský: „Ja by som sa rád vyjadril k tej úradníckej vláde. Ja tu nebudem riešiť Sorosa a 

ľudí, ktorí žijú desaťtisíc kilometrov inde. Akože nemá to vôbec žiadny zmysel. Podstatné je to, 

treba povedať, že pani prezidentka tým, že pravdepodobne pristúpi k odvolaniu vlády, teda 

príjme tú hodenú rukavicu Eduarda Hegera, tak vymenuje, pozor, takzvanú úradnícku vládu. 

Náš právny systém nepozná slovo úradnícka vláda. Je to riadna vláda. To znamená, v našej 

parlamentnej demokracii prezident poveruje niekoho zostavením vlády. Pravda je to, že ten 

niekto by mal zostavovať vládu. Ale samozrejme, nakoľko ide o dočasnú vládu len na pár 

mesiacov, tak manažuje si to pani prezidentka. V tejto chvíli ja ťažko vylúčiť alebo ťažko 

potvrdiť, že či to bude dobré, bude to zlé. Nepoznáme tie mená. Opierať sa o to, aké v kuloároch 

behajú mená, sa nedá, viete veľmi dobre, že včera aj prezidentská palác sa ohradil voči tomu, 

že niektoré mená, ktoré sa objavujú v médiách, nie sú... nie sú reálne. To znamená, že my si 

počkáme na ten zoznam, ktorý predstaví oficiálne pani prezidentka. Potom sa k nemu vyjadríme. 

Ale každopádne ešte raz, tu netreba vyvolávať vášne. Ale treba, aby táto krajina mohla do 30. 

septembra normálnym spôsobom dovládnuť. A vláda, pokiaľ bude potrebovať nejakú pomocnú 

ruku, tak sme ochotní sa baviť o podpore nejakých návrhov, ktoré budú nevyhnutné. To 

znamená, že ak bude niečo, lebo za tých päť mesiacov sa môže čokoľvek udiať, bude treba niečo 

urgentne riešiť, tak my sme pripravení samozrejme o tom rokovať. Ale určite nebudeme a priori 

teraz zatracovať všetkých. Všetci sú zlí, len tí naši sú dobrí. Nie, treba k tomu pristupovať vecne, 

konštruktívne a bez emócií." 

Moderátor: „Dobre, pán Pčolinský, ale tuto strana Sme rodina trošku ako keby obrusuje tie 

hrany, pretože aj sa dlhšie rozprávame, sledujem vaše vyjadrenia, chodím na vaše tlačové 

konferencie a jasne aj váš predseda Boris Kollár povedal, ako náhle príde úradnícka vláda, v 

žiadnom prípade nebude mať podporu, nebudeme. Teraz druhý deň mám z toho taký..." 

P. Pčolinský: „Nie, nie, nie, nie, nie." 

Moderátor: „... áno, len ma nechajte dopovedať. Mám z toho teraz taký pocit, že áno, keď bude 

niečo konštruktívne. A nadviažem na toto otázkou a spýtam sa Vás to, že či sú pravdivé tie 

informácie, ktoré máme len nepotvrdené, že Sme rodina by sa snažila, aby v tej úradníckej vláde 

zotrval Andrej Doležal na svojej stoličke, pretože je len nominant, už dávnejšie povedal, že 

nemá záujme ísť do politiky, takže, takže?" 

P. Pčolinský: „Pozor, vládu si zostavuje pani prezidentka. To je za prvé. Za druhé, čo sa týka 

tých našich vyjadrení, my sme veľmi jasne povedali v minulosti, že nikým nevolení ľudia s 

najväčšou pravdepodobnosťou nedostanú podporu v parlamente. Ale to neznamená, že 

automaticky budeme kopať, rozoštvávať, nadávať na nich, vyťahovať tu všelijakých Sorosov. 

Jednoducho bude to vláda, ktorá tu bude tých päť mesiacov." 

Moderátor: „A môže byť aj dlhšie." 

P. Pčolinský: „A našou povinnosťou... a našou povinnosťou ako politických strán a politikov 

je, aby táto krajina nejakým normálnym spôsobom fungovala. A preto hovorím, že ak bude 

situácia, keď táto vláda bude nutne potrebovať presadiť nejaký návrh zákona, lebo sa niečo 

udeje, tak jednoducho my nebudeme sa stavať na zadné, že ani sa s vami baviť nebudeme. Veď 

v prvom rade nám má ísť o ľudí, o to, aby sme tým ľuďom pomohli a neriešili tu vlastné egá." 

Moderátor: „Stanoviská Smeru, prepáčte, pán predseda, áno." 



R. Fico: „Ja sa nestačím čudovať, ja teraz naozaj neviem, pán kolega, že to len tak z ničoho nič 

v pondelok alebo v utorok prezidentka vymenuje nejakú úradnícku vládu." 

P. Pčolinský: „No." 

R. Fico: „A vy sa všetci stanete opozičnými politikmi. Pán poslanec, vy, vaša strana a ďalšie 

strany, ktoré boli vo vládnej koalícii, nesiete absolútnu zodpovednosť za rozvrat celého štátu." 

P. Pčolinský: „Tak ako vy za dvanásť rokov." 

R. Fico: „Počkajte, počkajte, ešte raz. Bavíme sa o tri a pol roka vládnutia, ktoré viedli k takým 

číslam, ktoré tu nikdy neboli. Máme rozvrátené verejné financie a krajinu pred bankrotom. 

Hovoril som o nečerpaní európskych fondov, hovoril som o poklese reálnych miezd a ďalších, 

a ďalších..." 

P. Pčolinský: „A historický nárast peňazí pre rodiny." 

R. Fico: „Čiže, čiže... ja chcem, prosím Vás, keby to tak bolo, vy sa stále tvárite, že ste..." 

P. Pčolinský: „ Ale veď to tak je." 

R. Fico: „...vy sa stále tvárite, že ste najlepší na svete a pritom tá vláda sa totálne rozbila. Tu 

musíme urobiť jasný predel a povedať: tu skončila éra politikov, ktorí totálne zlyhali. Vašou 

povinnosťou teraz by bolo vyvodiť zodpovednosť voči tomu, v akom stave je táto krajina. A 

pokiaľ ide o úradnícku vládu, aký je úradník Ivan Šimko? Hovorili ste, že o menách nemáme 

hovoriť, ale Ivan Šimko potvrdil, že by mal byť ministrom vnútra." 

Moderátor: „Áno,  

R. Fico: „Potvrdil, je tak? Potvrdil.“ 

Moderátor: „Potvrdil, on to statusom dal... áno." 

R. Fico: „Dobre, dobre, to znamená, minimálne berieme túto informáciu. Prosím Vás, aký 

úradník je Ivan Šimko? Ivan Šimko je profesionálny politik celoživotný. Po druhé, ak úradnícka 

vláda má existovať, má byť tvorená za podpory politických strán, ktoré boli zvolené do 

Národnej rady Slovenskej republiky. Je malá pravdepodobnosť, hoci neviem, v tomto 

parlamente sa už môže stať všeličo, že táto úradnícka vláda by mala dostať dôveru. Lebo oni 

musí prísť s programovým vyhlásením vlády a musia požiadať o dôveru." 

Moderátor: „Áno, do 30 dní." 

R. Fico: „A čo to znamená? Že keď nedostane dôveru táto partia vraj úradníkov, hoci to budú 

úradníci, tak oni budú poverení výkonom funkcie, hoci nebudú mať dôveru. Čiže nám tu vlastne 

budú bez základov výsledkov parlamentných volieb päť alebo šesť mesiacov vládnuť nejakí 

ľudia, ktorí ani v parlamentných voľbách neboli a ktorí nemajú nič spoločné. Hoci ak sa stane 

to, čo sa avizuje, že mnoho štátnych tajomníkov bude vytiahnutých z tejto vlády." 

Moderátor: „Napríklad, že by pán Palkovič, sa hovorí, zostal napríklad." 

R. Fico: „Napríklad. A že budú použití ako (nezrozumiteľné), potom o akej úradníckej vláde sa 

to bavíme? Je to porušenie princípov parlamentnej demokracie podľa môjho názoru. 

Prezidentka to mala riadne predrokovať s politickými stranami. Malo sa dohodnúť, akú dôveru 

môže táto vláda dostať a voľby mali byť do 30. júna. Na tom nie je nič nelegitímne, čo hovorím, 

ale prosím vládne strany. Oni sa teraz tvária, Matovič chodí po Slovensku a robí opozičné 

mítingy. SaS-ka je opozičná strana. Teraz Sme rodina ide do opozície. To ako? Akože po tri a 

pol roku sa budeme na to pozerať, že vlastne vy ste to všetko nechali tak, dali ste to niekde 

nabok, odložili náradie a budete sa tešiť, že to je nejaká úradnícka vláda. Vy nesiete 

zodpovednosť za to, aké sú tu parametre v tomto štáte.  A tie parametre sú katastrofálne." 

Moderátor: „Áno, pán Pčolinský krúti hlavou, povedzte.“ 

P. Pčolinský: „Nebudem reagovať na tieto taľafatky. Podstatné je povedať, že... 

R. Fico (počas hovorenia P. Pčolinského): „Skúste nájsť (nezrozumiteľné), pán poslanec, 

nejaký iný slovník by som poprosil. Pán poslanec, iný slovník.“ 

P. Pčolinský: „... tu iný... tu... tu iná možnosť... tu iná možnosť ako tá úradnícka vláda v tejto 

chvíli nie je. Lebo treba si uvedomiť, že pán bývalý premiér Heger požiadal prezidentku o 

odobratie poverenia. To znamená, to nie je o tom, že prezidentka si zmyslela. Pán premiér, viete 



veľmi dobre, že požiadal pani prezidentku verejne o odobratie poverenia. To znamená, aj tá 

vláda, ktorá bola doteraz v demisii, tak premiér Heger to pustil z ruky. To znamená, že jediný 

logický krok je, že pani prezidentka bude musieť poveriť niekoho iného zostavením novej vlády." 

Moderátor: „No jasné, (nezrozumiteľné) sa má prísť spýtať politických strán? 

(nezrozumiteľné) O toto ide teraz." 

P. Pčolinský: „Čiže aj jej... ja len... Ale samozrejme, samozrejme, samozrejme, veď preto pani 

prezidentka si dnes volá predsedov politických strán. Ja neviem, koho všetkého si zavolala. 

Viem, že náš predseda teraz o druhej má to stretnutie v Prezidentskom paláci.“ 

Moderátor: „Potom ide pán Matovič, ak mám dobré informácie.“ 

P. Pčolinský: „To znamená, pani prezidentka si volá politikov. Ja neviem, o čom sa s nimi bude 

rozprávať. Pravdepodobne s nimi bude riešiť tie mená a bude s nimi riešiť to fungovanie až do 

parlamentných volieb. Ale ja som len reagoval na pána predsedu, pán predseda hovorí, že je 

to nelegitímne, veď to je v rozpore s demokraciou. Ale veď presne o tom to je, keď premiér 

odovzdá moc, pustí ju z ruky, veď prezidentka nemá inú možnosť, len jednoducho vymenovať 

úradnícku vládu. Tam iná alternatíva v tejto chvíli, pán predseda, nie je. Viete veľmi dobre, že 

nie je." 

R. Fico: „Premiér odovzdal moc, lebo vychádzajú na povrch korupčné kauzy, ktoré ak sa 

napíšu, tak budú katastrofálne." 

P. Pčolinský: „Tak kvôli Vlčanovi, áno." 

R. Fico: „Pán poslanec... pán poslanec, poprosím Vás, keby ste hľadali iný slovník - taľafatky. 

Je taľafatkou to, že nám reálne klesli mzdy o päť percent? Je taľafatkou to, že máme verejné 

financie najhoršie v Európskej únii? Je taľafatkou to, že pokiaľ ide o zdražovanie, máme ho 

dvakrát väčšie ako v eurozóne a zdražovanie potravín jedno z najvyšších v rámci Európskej 

únie? Je taľafatkou to, že treba vyčerpať šesť, aké taľafatky? Čo to tárate? Prosím Vás... 

(nezrozumiteľné)“ 

P. Pčolinský: „Pán predseda, kľudne si... kľudne urobme diskusiu, bavme sa o odborných 

témach, ja s tým nemám najmenší problém." 

R. Fico: „Ja len chcem... ja len chcem povedať, že ste dokafrali, čo ste mohli dokafrať. Postavili 

ste tisíc bilbordov, ani jeden nájomný byt. Takže neste zodpovednosť za to, že ste nesplnili nič 

v podstate z toho, čo ste tej verejnosti sľúbili. A v čase, keď sa dnešný deň týka, tak krajina je v 

katastrofálnom stave. Nechcem hovoriť o obranyschopnosti štátu a ďalších veciach.  A vy sa 

teraz vy všetci budete tváriť, chvála pán bohu, prezidentka to preberá. Musíte niesť 

zodpovednosť a nemôžete chodiť od pondelka po Slovensku, že my sme teraz opoziční politici 

To je celé, čo chcem povedať." 

P. Pčolinský: „Pán predseda... pán predseda, ale nikto sa ne... nikto sa nevzdáva 

zodpovednosti. O tom rozhodnú voliči. O tom, aký kto má podiel zodpovednosti. To je jedna 

vec. Prosím vás, nehovorte tu o nesplnených sľuboch, veď my si spomíname na diaľnicu do 

Košíc do roku 2010, od roku 2010 trinásty dôchodok, je tok 2023. Jednoducho na..." 

R. Fico: „Šak ste ho zrušili." 

P. Pčolinský: „... pán redaktor, či pán predseda, prosím Vás, viete veľmi dobre, ako to bolo. 

Veď Vy ste sa sám vyjadrili v nejakej diskusii, Vy ste sa sám vyjadrili, že keby sme im nesľúbili 

ten trinásty dôchodok, Smer nemá 18 percent. Vy ste veľmi dobre vedeli, Vy ste veľmi dobre 

vedeli, že tesne pred voľbami bez rozpočtového krytia len tak hodiť návrh zákona, že vyplatíme 

všetkým peniaze. (R. Fico a moderátor hovoria niečo, je to nezrozumiteľné) Viete, to sú... to sú 

podobné návrhy, ako má Igor Matovič. V tomto medzi vami nie je rozdiel. Čím väčšia blbosť, 

tým lepšie." 

Moderátor: „Pán Fico, posledná reakcia a končíme." 

R. Fico: „O všetkom je pán Pčolinský pripravený sa baviť, iba nie o tom, čo za tri roky nezvládli 

(nezrozumiteľné)." 

P. Pčolinský: „Ale samozrejme, ja nemám problém, nemám problém, pán predseda." 



Moderátor: „Dáme vám priestor v ďalších diskusiách, určite vás rád privítam. Páni, ďakujem 

pekne, že ste prijali moje pozvanie. Ďakujem, pán predseda." 

R. Fico: „Ďakujem pekne." 

Moderátor: „Pán podpredseda, ďakujem pekne." 

P. Pčolinský: „Ďakujem pekne." 

Moderátor: „A ja ešte pripomeniem, že zajtra tento priestor spred Národnej rady vymeníme 

za priestor Úradu vlády, pretože tam máme dohodnutý v tomto istom čase o 12.30 exkluzívny 

rozhovor ešte stále s premiérom Eduardom Hegerom. Pretože to bude v podstate de facto jeden 

z jeho posledných rozhovorov v pozícii premiéra, pretože nás v piatok čaká posledné rokovanie 

jeho kabinetu pod jeho vedením. Sledujte TA 3. Ďakujem." 

- audiovizuálny predel 

12:57:07 - Počasie 

12:57:22 – koniec záznamu 

 

 

 
 

 
 

 

 

 

 

 


